
 
Rada Miejska  

w Rakoniewicach 
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  V/2007 
 
 
 
z V Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

20 marca 2007r., w sali Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 20 marca 2007r. o godz. 14:00, 

zakończono w dniu 20 marca 2007r. o godz. 17:15. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych - 1 radny. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Karol Konieczny  

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

4. ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

5. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej w Urzędzie Miejskim, 

6. Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach, 

7. Dyrektorzy zespołów szkolnych z gminy Rakoniewice,  

8. Sołtysi. 
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Porządek obrad Sesji 
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
7. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w 2006r. 
8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) zasad i trybu korzystania ze środków finansowych przeznaczonych na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli, nauczycieli emerytów i rencistów szkół oraz placówek 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Rakoniewice, 

b) zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Rakoniewice, 
c) nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice – wykreślono z porządku obrad 

zgodnie z przyjętym wnioskiem 
d) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla zagospodarowania odwiertu gazowego „Cicha Góra-9” wraz  
z przebiegiem infrastrukturalnych obiektów liniowych, związanych  
z zagospodarowaniem złoŜa gazu ziemnego, 

e) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani Z. Wajs), 

f) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pana  
Zb. Wajsa), 

g) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pana  
M. Herkta), 

h) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani  
B. Waligóra), 

i) nabycia działki do zasobów mienia komunalnego Gminy Rakoniewice, 
j) przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej na podstawie 

porozumienia z 2006r., 
k) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu w formie dotacji 

celowej, 
l) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, podatku od 

posiadania psów i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności 
dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso,  

m) zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 2007r., 
n) powiadomienia o obowiązku złoŜenia oświadczenia lustracyjnego. 

9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

V/40/2007 

V/41/2007 

V/42/2007 

V/43/2007 

V/44/2007 

V/45/2007 

V/46/2007 

V/47/2007 

V/48/2007 

V/49/2007 

V/50/2007 

V/51/2007 

V/52/2007 

 

 

str. 16 

str. 16 - 17 

str. 17 - 18 

str. 18 - 19 

str. 19 - 20 

str. 20 

str. 20 - 21 

str. 21 - 22 

str. 22 - 23 

str. 23 

str. 23 - 24 

str. 24 - 36 

str. 36 - 37 
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Przebieg V Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 20 marca  2007r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał pan Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości, dyrektorów zespołów szkolnych  

i nowo wybranych sołtysów. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, Ŝe na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada moŜe 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.  

Głos zabrał pan Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic. Zgłosił wniosek, by wykreślić 

z porządku obrad w pkt 8 podpunkt c) tj. podjęcie Uchwały w sprawie nadania nazw ulic  

w mieście Rakoniewice. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe chciałby najpierw kwestię nazw ulic 

skonsultować z osobami, których zmiana miałaby dotyczyć. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych wniosków do proponowanego porządku obrad, w związku z czym  

Przewodniczący poddał wniosek pana Burmistrza pod głosowanie.  

 

Nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty 

jednogłośnie, poczym odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Przed przystąpieniem do punktu kolejnego Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Franciszkowi Gwardzikowi – redaktorowi naczelnemu dwutygodnika „Powiaty Gminy”. 

Pan F. Gwardzik wręczył Przewodniczącemu Rady puchar dwutygodnika za zajęcie przez 

gminę Rakoniewice I miejsca w IV edycji konkursu „Promocyjna Gmina”.  
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Pkt 3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr IV/2007 z IV Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłoŜony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła protokół z IV Sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację.  

 

Pierwszy głos zabrał radny Krzysztof Krawczyk. Przypomniał, Ŝe w mieście Rakoniewice 

brakuje miejsc parkingowych oraz, Ŝe jakiś czas temu uczestniczył w rozmowach w sprawie 

przekwalifikowania zajezdni autobusowej koło przystanku na parking. Radny zapytał na 

jakim etapie są prowadzone prace w tym kierunku. 

 

Dalej głos zabrał radny Bronisław Chałupka. Przypomniał, Ŝe w tym roku przypadają dwie 

okrągłe rocznice tj. 150 urodzin i 70 śmierci pana Michała Drzymały. Radny zapytał, czy 

gmina posiada jakiś harmonogram czy plan obchodów tych uroczystości. Radny powiedział, 

Ŝe chodzi o to, aby nie zorientować się o przypadających rocznicach zbyt późno, gdyŜ jego 

zdaniem, są to dość waŜne rocznice. 

 

Przewodniczący Rady z kolei zgłosił wniosek, by do Biuletynu Informacji Publicznej (BIP) 

pracownik, który jest za niego odpowiedzialny, częściej zaglądał, poniewaŜ Przewodniczący 

niedawno go przeglądał i stwierdził, Ŝe zamieszczone są w nim przestarzałe informacje 

(nawet z poprzedniej kadencji). Chodzi o to, by informacje były aktualizowane, by nanieść 

stosowane poprawki. 
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Radni nie zgłosili więcej pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Odpowiedzi udzielił pan Burmistrz : 

- w kwestii miejsc parkingowych – wyjaśnił, Ŝe chodzi o to, by funkcjonariusze Policji nie 

karali za parkowanie tam samochodów. Rakoniewice mają być gminą przyjazną  

i mieszkańcom i turystom, miejsc parkingowych jest duŜo, ale samochodów przybywa, 

więc ma być ich jeszcze więcej. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe prace są na ukończeniu. Wariant 

przewiduje wymalowanie dwóch kopert dla autobusów, które zatrzymują się przed 

kwietnikami (od strony jezdni), kwietniki mają zostać przesunięte bardziej w stronę 

zatoczki, znak zakazujący zatrzymywanie się i postój ma zostać usunięty, dzięki czemu na 

zatoczce będzie moŜna parkować. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe cała procedura trwa tak długo, 

poniewaŜ jakiekolwiek zmiany, które dotyczą drogi krajowej muszą być rozpatrzone 

przez powołaną w tym celu komisję, naleŜy wykonać nowy projekt organizacji ruchu itd. 

Burmistrz powiedział, Ŝe z informacji, jakie posiada wynika, Ŝe procedura jest na etapie 

końcowym. Burmistrz dodał, Ŝe planuje, by miejsc parkingowych w przyszłości było 

jeszcze więcej; 

- w kwestii rocznic urodzin i śmierci pana M. Drzymały -  więcej na ten temat wie Zastępca 

Burmistrza – pani Krystyna Pietrzak. Burmistrz poinformował, Ŝe w organizację 

uroczystości włączył się Dyrektor Krajowy PTTK pan Lech DroŜdŜyński, ponadto 

historyk, który zajmuje się Ŝyciem pana M. Drzymały. W organizację uroczystości 

włączone zostanie nasze muzeum (m.in. ma zostać zorganizowana wystawa), starostwo 

powiatowe – pani Wicestarosta informowała, Ŝe odbędzie się tradycyjny wyścig kolarski 

sponsorowany przez starostwo i wyścig ten miałby nosić nazwę Michała Drzymały. 

Burmistrz poinformował, Ŝe uroczystości te miałyby odbyć się podczas obchodów Dni 

Rakoniewic, jednak nie w niedzielę, poniewaŜ wówczas odbywają się doŜynki 

wojewódzkie i diecezjalne; 

- co do zaktualizowania informacji w BIP -  Burmistrz powiedział, Ŝe zwróci na to uwagę 

pani K. Gos-Gołąbek, poniewaŜ najbardziej orientuje się w kwestii zamieszczanych  

w BIP informacji. Przy okazji Burmistrz poinformował, Ŝe wczoraj do urzędu dotarła 

gazeta z Holandii, wydana z okazji 275 rocznicy istnienia straŜy poŜarnych, gdzie na 

stronie 3 jest wzmianka równieŜ o Rakoniewicach. 
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Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przedstawił informację o swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym informując o następujących spotkaniach, działaniach i wydarzeniach : 

- udział w Inauguracji Europejskiej Akademii Samorządowej, sygnowanej przez Parlament 

Europejski. Duchem sprawczym tego przedsięwzięcia jest europoseł Marek Siwiec. EAS 

zaczęła działać od 20 lutego, uczestniczą w niej samorządowy z całego  województwa 

wielkopolskiego (z kaŜdego powiatu wydelegowana została jedna osoba, z Powiatu 

Grodziskiego jest to Przewodniczący Gerard Tomiak). Spotkania będą odbywały się co 

drugi miesiąc, zakończenie ma nastąpić w grudniu zdaniem egzaminu i uzyskaniem 

certyfikatu; 

- 27.02.07r. – spotkanie w Wielichowie z prezesem Stowarzyszenia „Droga  

i Bezpieczeństwo” – panem Ryszardem FonŜychowskim (w spotkaniu wzięli udział m.in. 

Burmistrzowie i Wójtowie z innych gmin). Poruszono kwestię współpracy samorządów 

lokalnych z tym stowarzyszeniem, które dysponuje środkami, ulotkami i innymi 

gadŜetami dla dzieci i młodzieŜy, które mają na celu poprawić bezpieczeństwo w ruchu 

drogowym;  

- 03.03.07r. – udział, z Burmistrzem na czele i grupą radnych, w Briesen, w turnieju 

piłkarskim druŜyn niemieckich i z Polski. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Burmistrzowi.  

 

Przed przedstawieniem sprawozdania z działalności między Sesjami Burmistrz wręczył 

Przewodniczącemu Rady sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta i gminy Rakoniewice za 

rok 2006. 

Dalej Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między Sesjami (ostatnia Sesja 

odbyła się 07 lutego 2007r.) informując o następujących działaniach, spotkaniach  

i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce : 

� w lutym odbywały się w poszczególnych wsiach wybory sołtysów i do rad sołeckich. 

Burmistrz poinformował, Ŝe około 50% tj. 12 sołtysów wybrano nowych (tzn. nie 

sprawowali tej funkcji w poprzedniej kadencji). Burmistrz stwierdził, Ŝe zmiany są 
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korzystne, pojawiło się wiele młodych osób, z którymi Burmistrz lubi współpracować i od 

których wiele się uczy, co dobrze wróŜy; 

� 08.02.07r. – udział w Walnym Zebraniu członków WOKiSS w Poznaniu; 

� 08.02.07r. – rozmowy w Kuratorium Oświaty w sprawie zmian, jakie w rakoniewickiej 

oświacie miałyby nastąpić; 

� 10.02.07r. – udział w Tarnowie w uroczystości 60-lecia wybudowania przez mieszkańców 

wsi figury Matki Boskiej (w uroczystości wziął udział m.in. Biskup);  

� 11.02.07r. – udział w Turnieju Noworocznym Starosty Grodziskiego, w którym gmina 

Rakoniewice juŜ tradycyjnie zajęła I miejsce. Opiekunem grupy byli radny Krzysztof 

Krawczyk i pani Beata Mrozek – nauczyciel wychowania fizycznego w szkole  

w Rakoniewicach; 

� 14.02.07r. – udział w posiedzeniu zarządu WOT w śerkowie. Burmistrz poinformował,  

Ŝe przy okazji miał moŜliwość zapoznania się z systemem oświaty, który funkcjonuje  

w tamtej gminie, porównywalnej do gminy Rakoniewice. Burmistrz powiedział, Ŝe gmina 

ta ma ciekawe rozwiązania, warto uczyć się od innych i zaproponował, by zapoznać się 

bliŜej z tamtym systemem; 

� 15.02.07r. – spotkanie ze Starostą Stanisławem Hatką i dyrektorem Ryszardem 

Nowaczykiem w sprawie wspólnego wykonywania inwestycji drogowych w 2007r. 

Burmistrz poinformował, Ŝe planuje się wykonać : tzw. „polski koniec” w Jabłonnie, 

drogę powiatową w Łąkim i ul. Zamkową w Rakoniewicach; 

� 15.02.07r. - zakończenie dyskusji na temat reorganizacji oświaty w gminie Rakoniewice; 

� 16.02.07r. – pierwsze rozmowy z inwestorem, poszukiwanie odpowiedniego terenu pod 

duŜą inwestycję w Rakoniewicach; 

� 17.02.07r. – zabawa karnawałowa w Ruchocicach zorganizowana przez Radę Sołecką; 

� 17.02.07r. – zabawa integracyjna rakoniewickiego Chóru „Nuta w Nutę”; 

� 19.02.07r. – rozmowy nt. dostępu do szerokopasmowego internetu w gminie 

Rakoniewice. Burmistrz dodał, Ŝe chodzi o to, by wyjść mieszkańcom gminy naprzeciw 

oraz, Ŝe dzięki dostępowi do internetu będzie moŜliwość stworzenia miejsc pracy, gdzie 

ludzie będą mogli przez internet pracować. Ponadto gmina zyskałaby kolejne plusy do 

pozyskiwania nowych firm itd.; 

� 20.02.07r. – rozmowa z firmą brokerską w sprawie zracjonalizowania ubezpieczeń, które 

dokonuje gmina i jej jednostki. Burmistrz dopowiedział, Ŝe kwestią ubezpieczeń musi 

zająć się fachowiec, który będzie się na tym znał, stąd gmina postanowiła wynająć firmę, 
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która tę kwestię zracjonalizuje a za niewiele większe pieniądze będzie to zrobione dobrze 

i gmina będzie miała ubezpieczone wszystko, co powinno ubezpieczone być; 

� 21.02.07r. – rozmowy w Poznaniu w sprawie gazyfikacji gminy oraz zapewnienia dostępu 

do gazu na nowych terenach pod inwestycje. Burmistrz poinformował, Ŝe dalsza 

gazyfikacja gminy przedstawia się mgliście, natomiast są szanse, by firmy, które chcą 

powstać, miały w najbliŜszych miesiącach moŜliwość podłączenia się do sieci gazowej; 

� 22.02.07r. – spotkanie w sprawie nowej strony internetowej. Burmistrz powiedział, Ŝe 

poprzednia strona juŜ się przeŜyła, a nowa strona internetowa ma być ciekawa; 

� 24.02.07r. – udział w zebraniu OSP w Rostarzewie; 

� 26.02.07r. – ponowne rozmowy w sprawie powstania w gminie nowej inwestycji; 

� 27.02.07r. – spotkanie w Wielichowie z Prezesem stowarzyszenia „Bezpieczna droga”; 

� 28.02.07r. – spotkanie w sprawie drogi w Kuźnicy Zb. (droga wymaga remontu przez 

uszkodzenie jej przez cięŜki sprzęt, którym woŜony jest torf. Na spotkaniu uzgodniony  

w jakim zakresie naprawy drogi dokona gmina, a w jakim firmy, które torf wydobywają)  

oraz z panem Konewką - projektantem drogi krajowej nr 32. Burmistrz powiedział,  

Ŝe osoby zainteresowane mogą zapoznać się w urzędzie z kilkoma wariantami tej drogi. 

Dodał, Ŝe prawdopodobnie na jednej z najbliŜszych Sesji Rada będzie opiniować, który 

wariant dla gminy jest najlepszy; 

� 01.03.07r. – spotkanie z przedstawicielami firmy STU Finanse w sprawie eurofunduszy. 

Burmistrz dopowiedział, Ŝe gmina weszła juŜ w kontakt z inną firmą, jednak chce się 

zorientować, która firma jest lepsza, czy tańsza, aby przygotowywała nam wnioski;   

� 01.03.07r. – spotkanie w Starostwie nt. szkoleń internetowych dla osób związanych  

z rolnictwem i ich rodzin. Burmistrz powiedział, Ŝe zachęca do rozpropagowania tych 

darmowych szkoleń, poniewaŜ jeśli w przyszłości mieszkańcy będą mieli dostęp do 

internetu, będą mogli pracować w domach; 

� 02.03.07r. – zorganizowano Turniej Wiedzy PoŜarniczej w Rostarzewie. Przy okazji 

Burmistrz podziękował organizatorom tego turnieju; 

� 03.03.07r. – udział w turnieju tzw. druŜyn ratuszowych w Niemczech. Burmistrz 

dopowiedział, Ŝe przy okazji rozreklamowano gminę Rakoniewice; 

� 06.03.07r. – kolejne spotkanie z inwestorem; 

� 07.03.07r. – narada w sprawie złoŜenia wniosku do funduszu norweskiego na rozbudowę 

muzeum i częściową modernizację rakoniewickiego rynku. W naradzie wziął udział  

m.in. pan Adam Szkuta – Dyrektor Centralnego Muzeum PoŜarnictwa w Mysłowicach  

i przedstawiciele firmy Eurofinanse; 
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� 08.03.07r. – spotkanie z sołtysami, omówienie spraw bieŜących; 

� 08.03.07r. – spotkanie z panem Piotrem Christopem – prezesem ENEA w sprawie nowych 

punktów świetlnych na terenie gminy. Ustalono, Ŝe tam, gdzie są słupy, tam w tym roku 

ma zostać opracowana dokumentacja, a w przyszłym roku zamontowano by lampy. Nie 

będą stawiane nowe słupy, poniewaŜ pewne przepisy by to kolidowały. Kwestia 

ustawienia nowych punktów świetlnych moŜe być rozpatrywana w przyszłości, 

tymczasem, póki jest to moŜliwe, naleŜy zamontować lampy tam, gdzie są słupy; 

� 09.03.07r. – otwarcie nowej siedziby KRUS w Grodzisku Wlkp.; 

� 13.03.07r. – udział w posiedzeniu komisji Rady gminy Wolsztyn w sprawie przebiegu 

drogi krajowej nr 32. Przy okazji Burmistrz spotkał się z dyrektorem Napierałą  

i BereŜeckim z Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie planów inwestycyjnych, 

które mają na drodze krajowej zostać wykonane. Burmistrz dodał, Ŝe wstępnie planuje się 

w 2007r. wykonać ścieŜkę rowerową w Ruchocicach i przygotować wszystko pod 

wspólną inwestycję tj. budowę ścieŜki rowerowej i drogi w kierunku do Rostarzewa,  

w 2008r. realizacja inwestycji w kierunku Rostarzewa, w 2009r. remont drogi nr 32 

Rakoniewice – Grodzisk Wlkp. – Burmistrz powiedział, Ŝe z tym wiąŜe się konieczność 

(w 2008r. lub najpóźniej na początku 2009r.) wyremontowania kanalizacji sanitarnej  

w Rakoniewcach. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe po awarii wprowadzono do sieci odpowiednią 

kamerę i okazało się, Ŝe z rur cementowych, które załoŜono 30 lat temu cały cement się 

wykruszył. Burmistrz powiedział, Ŝe nie wie jeszcze, który z wariantów przyjąć, gdyŜ 

wyłączenie pasa drogi z ruchu jest kosztowne. Są dwie koncepcje : albo połoŜyć nowe 

rury, albo zastosować nową technologię z Ŝywicą (wybór zaleŜeć będzie od kosztów); 

� 13.03.07r. – spotkanie z dyrektorem Parków Krajobrazowych i Przyrodniczych oraz  

z Konserwatorem Przyrody. Zaproponowano, by powrócić do wersji sprzed kilku lat  

i w okolicy Woli Jabłońskiej, Kuźnicy Zb. utworzyć park krajobrazowy. Zdaniem 

Burmistrza byłaby to szansa dla gminy, gdyŜ park krajobrazowy będzie priorytetem  

i będzie miał większe szanse na pozyskanie środków unijnych, tymczasem dróg na tym 

terenie jest duŜo. Ponadto gmina jest nastawiona na turystykę, agroturystykę a powstanie 

parku byłoby zachętą dla turystów. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe jest to proces długotrwały, ale 

warto do tego dąŜyć. Dalej wyjaśnił, Ŝe nie jest tak, Ŝe będzie to skansen, w którym nic 

nie wolno robić (byłyby pewne ograniczenia ale nie bezwzględny zakaz); 

� 14.03.07r. – udział w otwarciu sklepu i piekarni w Jabłonnie. Burmistrz dodał, Ŝe jest to 

pierwszy samoobsługowy sklep w Jabłonnie a jego zaopatrzenie jest bardzo duŜe; 
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� 15.03.07r. – kolejne spotkanie z inwestorem. Burmistrz dopowiedział, Ŝe ma powstać 

holenderska firma, na powierzchni 3 ha i ma być związana z chłodniami i przetwórstwem 

grzybów. Wstępne wyliczenia wskazują na to, Ŝe firma ta w przyszłości będzie płaciła tyle 

podatku ile np. firma Ponetex tj. około 200.000 zł rocznie. Burmistrz wyjaśnił równieŜ,  

Ŝe chcąc tego inwestora przyciągnąć do naszej gminy zobowiązał się, Ŝe do działki 

doprowadzi wodę i wybuduje za rok drogę. Zdaniem Burmistrza podatki, które ta firma 

ma gminie zapłacić te nakłady zrównowaŜą. Ponadto powstaną nowe miejsca pracy. 

Burmistrz zobowiązał się takŜe pomóc w innych kwestiach m.in. juŜ złoŜono wniosek  

o dostawę gazu i prawdopodobnie juŜ został złoŜony wniosek o dostarczanie prądu; 

� 14.03.07r. – spotkanie z dyrektorem PTTK w sprawie upamiętnienia rocznicy urodzin  

i śmierci Michała Drzymały; 

� 16.03.07r. – podsumowanie pracy ODR, Izby Rolniczej i Powiatowego Biura ARiMR  

w Grodzisku Wlkp. Burmistrz powiedział, Ŝe organizacje te robią duŜo dobrego, równieŜ 

nastąpiło znaczne oŜywienie w działalności Izby. Dalej poinformował, Ŝe przedstawiciel 

naszej gminy – pan Janusz Popiół jest delegatem na Zjazd Wojewódzki i będzie 

reprezentował powiat grodziski (szefem powiatowym jest pan Kostrzewa ze Śniat); 

� 16.03.07r. – narada z dyrektorami szkół. Burmistrz wyraził zdanie, Ŝe od reformy oświaty 

się nie ucieknie, a to, Ŝe sprawa została odłoŜona na później nie oznacza, Ŝe problemu nie 

ma. Burmistrz powiedział, Ŝe polecił dyrektorom szkół, by nie zatrudniali nowych 

pracowników na dłuŜej niŜ rok, poniewaŜ do reformy oświaty trzeba powrócić  

ze spokojem. Dodał, Ŝe nie da się dłuŜej funkcjonować tak, Ŝe przy 150 dzieciach, których 

ubywa, w gminie funkcjonują nadal 4 gimnazja. Burmistrz powiedział, Ŝe argumentów na 

to, by działały te 4 gimnazja nie ma. Zdaniem Burmistrza w gminie powinno 

funkcjonować jedno gimnazjum. Dodał, Ŝe zostaną dokonane odpowiednie obliczenia  

i być moŜe juŜ od 2008r. takie gimnazjum powinno juŜ działać. Burmistrz powiedział,  

Ŝe dowoŜenie 14, 15 czy 16-latków nie jest problemem. 

 

Następnie Burmistrz odniósł się do wniosków sformułowanych na wspólnym posiedzeniu 

Komisji w sprawie projektu Uchwały dotyczącego zmian w budŜecie na 2007r (wnioski te 

stanowią załącznik nr 2 do protokołu). Stwierdził, Ŝe cieszy się, Ŝe nad tematami waŜnymi 

prowadzona jest dyskusja. Co do rozbudowy muzeum i rakoniewickiego rynku Burmistrz 

wyjaśnił, Ŝe wie, iŜ część radnych myślała, Ŝe remont będzie dotyczył całego rynku. Wyjaśnił 

jednak, Ŝe to, co jest osiągnięte w tej chwili jest efektem prawie trzyletnich zmagań przede 

wszystkim z Konserwatorem Zabytków, który chciałby, by cały rynek był wyłoŜony kostką 
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granitową. Zdaniem Burmistrza tak naprawdę nie jest to potrzebne. Po długich rozmowach 

naleŜało odstąpić od modernizacji całego rynku (Konserwator wyraźnie w projekcie 

zaznaczył, Ŝe jest to pierwszy etap). Konserwator warunkowo wyraził zgodę na remont rynku 

od kiosku RUCH-u w stronę muzeum (wykonana zostanie zmiana nawierzchni na kostkę 

granitową). Burmistrz powiedział, Ŝe zgadza się z tym, Ŝe na rynku jest mało miejsc 

parkingowych i naleŜałoby zlikwidować chodnik wewnętrzny na rynku oraz przy banku i po 

stronie południowej wykonać więcej miejsc parkingowych. Burmistrz dodał, Ŝe Rakoniewice 

na to, by otrzymać jakiekolwiek środki na remont rynku, nie mają najmniejszych szans, 

poniewaŜ zawsze od naszego waŜniejszy będzie rynek w Gnieźnie, we Wrześni, Koninie itd. 

Środki na remont zabytków na pierwszym miejscu otrzymają kościoły, katedry, rynki ale te 

wymienione wyŜej. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe dlatego włączono w rozbudowę muzeum równieŜ 

część rynku, poniewaŜ takie muzeum w Wielkopolsce jest jedno i są większe szanse na 

zdobycie środków pozabudŜetowych. Dalej Burmistrz pokrótce przedstawił jak ma wyglądać 

rozbudowa samego muzeum m.in. teren przed muzeum ma być osłonięty szklanym dachem, 

budynek główny z kościółkiem równieŜ połączony szklanym łącznikiem, rozebrana ma być 

drewniana wiata i na jej miejscu ma powstać szklany pawilon. Na inne rozwiązanie 

konserwator się nie zgodzi, poniewaŜ mur zasłaniałby architekturę kościółka. Burmistrz 

wyjaśnił, Ŝe na dzień dzisiejszy inwestycja wynosi około 8 mln zł, w tym udział gminy to  

1 mln zł, drugi milion ma przekazać Centralne Muzeum PoŜarnictwa w Mysłowicach 

(Burmistrz wyjaśnił, Ŝe z tego tak naprawdę 6 mln przeznacza się na remont budynku 

muzeum, a 2 mln na modernizację rynku).  

Co do wniosku o zabezpieczenie 20.000 zł na zakup samochodu dla OSP w Wiosce Burmistrz 

podziękował radnemu Grzegorzowi Frąckowiakowi za znalezienie takiego samochodu. 

Poprosił panią Skarbnik, aby (przedstawiając projekt zmian w budŜecie) juŜ wzięła to pod 

uwagę i te 20.000 zł zdjęła z rezerwy budŜetowej. Burmistrz stwierdził, Ŝe co roku naleŜałoby 

w naszych jednostkach OSP wymienić kilka starych śuków na przechodzone Volkswageny. 

Co do budowy boiska sportowego w Rakoniewicach (zmiana ta pojawiła się dość nagle) 

Burmistrz powiedział, Ŝe nie planowano budowy tego boiska (planowano w przyszłości 

budowę boisk przy szkole w Jabłonnie i w Rostarzewie z funduszu Rewitalizacja Wsi). 

Okazało się jednak, Ŝe do 320.000 zł gmina moŜe pozyskać środki jeszcze w tym roku. 

Burmistrz wyszedł z załoŜenia, Ŝe skoro na budowę boisk w Jabłonnie czy Rostarzewie gmina 

ma szanse otrzymać środki z funduszu Rewitalizacja Wsi (a Rakoniewice takiej szansy nie 

mają, poniewaŜ są miastem), prosi się aŜ nadto, by skorzystać z tej szansy i wybudować to 

boisko w Rakoniewicach. Burmistrz przypomniał, Ŝe wykonano juŜ wcześniej koncepcję 
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rozbudowy stadionu w Rakoniewicach. Stwierdził, Ŝe jeŜeli zrealizuje się plany i wykona 

kanalizację, wówczas chciałby, aby w Rakoniewicach (gdzie przybyło i nadal przybywa 

mieszkańców) był stadion z prawdziwego zdarzenia. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe skoro gmina ma 

moŜliwość pozyskania 320.000 zł na budowę boiska, to warto z tego skorzystać zwłaszcza, Ŝe 

te pieniądze wystarczą na budowę około 1/3 tego boiska. Dalej Burmistrz wyjaśnił, Ŝe nie 

wie, czy w ogóle ten wniosek zostanie zaakceptowany. JeŜeli nie, wówczas gmina tego boiska 

nie będzie budować. Burmistrz zauwaŜył, Ŝe buduje się coraz droŜej, droŜeją materiały, jest 

problem z ich kupnem dlatego jeśli gmina nie wystartuje po te 320.000 zł na budowę boiska, 

a będzie je chciała wybudować za 3-4 lata, wówczas koszt jego budowy będzie znacznie 

większy. Co do budowy boiska bliŜej szkoły w Rakoniewicach, Burmistrz wyjaśnił, Ŝe nie ma 

na to odpowiedniego miejsca. Na os. Wygoda zaplanowano budowę placu zabaw i jest to za 

mała działka na budowę boiska. Burmistrz dodał ponadto, Ŝe na osiedlach nie buduje się 

boisk otwartych (potrzebna jest odpowiednia odległość od budynków mieszkalnych). 

Zdaniem Burmistrza przy szkole w Rakoniewicach naleŜałoby wybudować drugą halę 

sportową (albo na miejscu bankrutującego Rakwinu, albo na miejscu nauczycielskich 

ogródków działkowych) zwłaszcza gdyby miało powstać tu jedno duŜe gimnazjum. 

 

Radny Tomasz Pajchrowski zapytał, czy gmina moŜe wystąpić tylko z jednym wnioskiem do 

funduszu norweskiego, czy tych wniosków moŜe złoŜyć kilka. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe do funduszu norweskiego gmina złoŜy dwa wnioski : na 

rozbudowę muzeum z częścią rynku i na budowę części kanalizacji w Ruchocicach. Wyjaśnił, 

Ŝe inwestycje tu nie mogą przekraczać 8 mln zł, stąd koncepcję budowy kanalizacji Ruchocic 

naleŜy tak okroić, by nie przekroczyła tej sumy. Innych moŜliwości składania wniosków do 

funduszu norweskiego gmina nie ma. Co do ZPORR Burmistrz wyjaśnił, Ŝe jeszcze nie wie, 

jakie wnioski będzie moŜna składać (informacje są bardzo róŜne). Prawdopodobnie termin 

składania wniosków przypadnie tu późną jesienią (potwierdza się więc to, o czym Burmistrz 

mówił na koniec tamtego roku, Ŝe w 2007r. Ŝadna inwestycja ze ZPORR się nie rozpocznie). 

Dodał, Ŝe gmina będzie szukała jeszcze innych moŜliwości pozyskiwania środków unijnych. 

Przypomniał, Ŝe do funduszu Rewitalizacja Wsi gmina złoŜy dwa wnioski na rozbudowę 

boiska tj. przy szkole w Jabłonnie (tu inwestycja teŜ ma wynieść ponad 1 mln zł)  i przy 

szkole w Rostarzewie (ta inwestycja ma wynieść około 650.000 zł) oraz na remont sali 

wiejskiej w Wiosce. Szanse zdaniem Burmistrza są spore, poniewaŜ z informacji jakie 

posiada wynika, Ŝe środków do pozyskania jest tu duŜo. Powracając do ZPORR Burmistrz 



 14

powiedział, Ŝe jeśli potwierdzi się informacja, Ŝe kaŜda gmina będzie mogła złoŜyć tylko 

jeden wniosek, wówczas będzie chciał złoŜyć wniosek na rozbudowę kanalizacji w całej 

gminie. Jeśli gmina będzie mogła składać dwa wnioski, wówczas drugi będzie dotyczył 

budowy dróg osiedlowych w Rostarzewie (a jeśli nie będzie takiej moŜliwości, bo pojawiają 

się głosy, Ŝe budowanymi drogami powinny łączyć się miejscowości) to na budowę drogi  

w Stodolsku. Burmistrz zauwaŜył, Ŝe gmina do składania wniosków jest przygotowana, 

wszystko zaleŜy od tego, jakie pojawią się moŜliwości.       

 

Radny Tomasz Pajchrowski powiedział, Ŝe stąd poruszył ten temat, poniewaŜ zamierzano 

składać wniosek na budowę boiska w Jabłonnie do funduszu norweskiego. 

 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe z programu Rewitalizacja Wsi są większe szanse, poniewaŜ na jednym 

ze spotkań pan Marszałek informował, Ŝe z tego programu będzie moŜna pozyskać duŜo 

środków. Ponadto zdaniem Burmistrza nie warto się rozdrabniać i składać wnioski małe, 

poniewaŜ jeśli przyznano by środki na tą tańszą inwestycje, wówczas gmina nie ma juŜ szans, 

by przyjęto takŜe ten duŜy wniosek.  

 

Pan Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej wyjaśnił, Ŝe nie ma nawet 

moŜliwości składania wniosku na budowę boiska przy szkole do funduszu norweskiego, 

poniewaŜ na taką inwestycję fundusz nie przyznaje środków w tym roku. 

 

Następnie głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Powiedziała, Ŝe interesuje ją rozbudowa dróg 

osiedlowych w Rostarzewie. Przypomniała, Ŝe Burmistrz wskazywał na realizację duŜych 

inwestycji. Zaproponowała więc, Ŝe projekt ten moŜna by rozszerzyć o inne ulice, które dotąd 

nie zostały w projekcie uwzględnione. 

 

Burmistrz stwierdził, Ŝe jest to cenna uwaga. Dodał, Ŝe być moŜe projekt trzeba będzie nieco 

zmienić (część z niego wykreślić, część dołoŜyć). Stwierdził, Ŝe weźmie to pod uwagę. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań do przedstawionego przez pana Burmistrza sprawozdania.  

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 
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W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Pkt 7. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w 2006r. 

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Przewodniczący Rady oddał głos pani 

Danucie Marciniak – Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach, która 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka za rok 2006 (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

Pani Kierownik dopowiedziała, Ŝe OPS poza wydawaniem pieniędzy realizuje pomoc  

o wymiarze niematerialnym m.in. dwa razy w roku, wspólnie z Bankiem śywności realizuje 

zbiórkę Ŝywności (kolejna odbędzie się przed zbliŜającymi się świętami). Ponadto w ramach 

porozumienia, które gmina zawarła z Bankiem śywności, Ośrodek otrzymał ponad 20 ton 

Ŝywności, którą rozdysponował wspólnie z organizacjami pozarządowymi : Stowarzyszeniem 

Pomocy Dzieciom „Serce” i Stowarzyszeniem „Złota Jesień”. Pani Kierownik wyjaśniła,  

Ŝe pomoc społeczna ewoluuje w kierunku, aby jak najmniej świadczeń miało charakter 

pienięŜny, a jak najwięcej by wspomagała rodziny potrzebujące w taki sposób,  

by wykorzystywały własne siły i moŜliwości.     

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności OPS za rok 

2006. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało-  14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się –  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z działalności 

OPS za rok 2006. 

 

Następnie pan Przewodniczący zarządził przerwę w obradach o godz. 1520 do godz. 1540. 
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Pkt 8. Podjęcie Uchwał.  

A) Pierwszy projekt Uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania ze środków 

finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, nauczycieli 

emerytów i rencistów szkół oraz placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Rakoniewice przedstawiła pani Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza.    

Art. 72 Karty Nauczyciela określał, Ŝe niezaleŜnie od przysługującego nauczycielowi  
i członkom jego rodziny prawa do świadczeń z ubezpieczenia zdrowotnego corocznie  
w budŜetach zostaną zabezpieczone odpowiednie środki finansowe z przeznaczeniem na 
pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej (uprawnienia do tego 
zachowują  nauczyciele po przejściu na emeryturę lub rentę bez względu na datę przejścia na 
emeryturę lub rentę). Zmiana jaką wprowadzono w Karcie Nauczyciela określiła, Ŝe to organ 
prowadzący szkołę przeznacza środki, o których mowa wyŜej, w budŜetach gminy oraz 
określa rodzaje świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich 
przyznawania. Wobec powyŜszego naleŜy podjąć odpowiednią Uchwałę. W projekcie 
określono m.in. :  cel przeznaczenia środków, kto nimi dysponuje, kto i na jakich zasadach 
rozpatruje wnioski i przyznaje zasiłek na pomoc zdrowotną, tryb składania wniosków i osoby 
uprawnione do korzystania z funduszu na pomoc zdrowotną, formę udzielania pomocy. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe poniewaŜ wszystkie projekty Uchwał radni 

analizowali na wspólnym posiedzeniu Komisji, moŜna je przedstawiać w formie skrótowej. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/40/2007 w sprawie zasad i trybu korzystania ze środków finansowych 

przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, nauczycieli emerytów i rencistów szkół 

oraz placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Rakoniewice, stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. 

 

B) Drugi projekt Uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  

z mieszkańcami Gminy Rakoniewice przedstawił pan Paweł Sobecki.   

W wypadkach przewidzianych ustawą oraz w innych waŜnych sprawach dla gminy, mogą być 
przeprowadzane na terytorium gminy konsultacje z jej mieszkańcami. Zgodnie z art. 5a ust. 2 
ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym zasady i tryb przeprowadzania 
konsultacji z mieszkańcami określa Rada w Uchwale. W proponowanym projekcie Uchwały 
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określono m.in. z kim mogą być przeprowadzane konsultacje, zasady zwoływania konsultacji 
i ich przebiegu.   
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/41/2007 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

C) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

zagospodarowania odwiertu gazowego „Cicha Góra-9” wraz z przebiegiem 

infrastrukturalnych obiektów liniowych, zwi ązanych z zagospodarowaniem złoŜa gazu 

ziemnego.  

W projekcie Uchwały postanawia się przystąpić do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla zagospodarowania odwiertu gazowego „Cicha Góra-9” 
wraz z przebiegiem infrastrukturalnych obiektów liniowych, związanych  
z zagospodarowaniem złoŜa gazu ziemnego Paproć-Cicha Góra. 
Pan P. Sobecki przypomniał, Ŝe Rada juŜ raz rozpatrywała tę Uchwałę, jednak wówczas nie 

została ona podjęta. Obecnie, po konsultacjach pana Burmistrza z przedstawicielami firm 

gazowniczych, ustalono pewien konsensus i dalszą drogę realizacji gazyfikacji naszej gminy. 

Uchwała ta jest podstawą do zrealizowania pierwszej części, która dotyczyć będzie tylko 

podmiotów gazowych, które zaczną wydobywać gaz w okolicach Jabłonny. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy wnioski, które do tego projektu Uchwały zgłaszał za 

pierwszym razem radny Grzegorz Frąckowiak zostały uwzględnione w omawianym projekcie 

Uchwały. 

 

Pan P. Sobecki wyjaśnił, Ŝe wystosowano listy intencyjne, cały czas prowadzone są rozmowy, 

w międzyczasie opracowano studium, które określa kierunki i rodzaj gazyfikacji całej naszej  

gminy, a takŜe ustala koszty związane z jej realizacją. Zdaniem pana P. Sobeckiego  
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w niedługim czasie zawarte zostanie porozumienie, ustalony zostanie rok i czas realizacji tej 

inwestycji. 

 

Burmistrz dopowiedział, Ŝe odwiertu na terenie Komorówka i Jabłonny (4-5 odwiertów) są 

nadal zablokowane i będzie tak do czasu podpisania konkretnego porozumienia z PGNiG.  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/42/2007 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla zagospodarowania odwiertu gazowego „Cicha Góra-9” 

wraz z przebiegiem infrastrukturalnych obiektów liniowych, związanych  

z zagospodarowaniem złoŜa gazu ziemnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

D) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości 

bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy 

Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani Z. Wajs). 

W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 2 w budynku nr 22 przy ulicy Wolsztyńskiej w Rakoniewicach  na rzecz  
najemcy lokalu  – Pani Zofii Wajs w następujący sposób: 
1) w przypadku jednorazowej wpłaty naleŜności – bonifikata wynosi  60 % wartości,  
2) w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje w 4 ratach  

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  - wysokość bonifikaty wynosi 40 % wartości,  
3) w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  

od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, 
4) w przypadku gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % naleŜności a spłata pozostałych części następuje w 

ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 % wartości, 
5) w przypadku przedterminowej spłaty naleŜności ustalonej w ratach ustala się ulgę  

w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty. 
RozłoŜona na raty niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu przy zastosowaniu 
oprocentowania w  wysokości 3% w skali roku.   
Przedmiotem sprzedaŜy jest lokal mieszkalny nr 2 o powierzchni uŜytkowej  
62,75 m2 (do lokalu przynaleŜne są pomieszczenia: piwnica o pow. 2,80 m2 i pomieszczenie 
gospodarcze o pow. 6,31 m2 w budynku poza budynkiem mieszkalnym) wraz z udziałem  
w nieruchomości wspólnej który jest prawem związanym z własnością lokalu,  
w budynku nr 22 przy ulicy Wolsztyńskiej w Rakoniewicach. Budynek nr 22 pobudowany 
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jest na działce nr 481/3 o pow. 0,0239 ha. Lokal będący przedmiotem niniejszej uchwały 
zostanie wydzielony z nieruchomości zapisanej w KW 29431.  
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 29.060,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 

Radni nie zgłosili Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/43/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. 

pani Z. Wajs) stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

E) Kolejny projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. pana Zb. Wajsa) przedstawił równieŜ pan Paweł Sobecki. 

W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 4 w budynku nr 35 przy ulicy Grodziskiej w Rakoniewicach  na rzecz  
najemcy lokalu  – Pana Zbigniewa Wajsa w sposób jak określony w poprzedniej Uchwale. 
Przedmiotem sprzedaŜy jest lokal mieszkalny nr 4 o powierzchni uŜytkowej 68,25 m2 (do 
lokalu przynaleŜne są pomieszczenia: piwnica o pow. 5,89 m2 i pomieszczenie gospodarcze o 
pow. 10,31 m2 w budynku poza budynkiem mieszkalnym) wraz z udziałem w nieruchomości 
wspólnej który jest prawem związanym z własnością lokalu, w budynku  
nr 35 przy ulicy Grodziskiej w Rakoniewicach. Budynek nr 35 pobudowany jest na działce  
nr 217/4 o pow. 0,0388 ha. Lokal będący przedmiotem niniejszej uchwały zostanie 
wydzielony z nieruchomości zapisanej w KW 41744.  
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 31.607,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 
  

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/44/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. 

pana Zb. Wajsa) stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

F) Następnie pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie określenia 

wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 

własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot.  pana M. Herkta). 

W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 5 w budynku nr 14 przy Placu Powstańców Wielkopolskich  
w Rakoniewicach  na rzecz  najemcy lokalu  – Pana Michała Herkta w sposób jak wyŜej. 
Przedmiotem sprzedaŜy jest lokal mieszkalny nr 5 o powierzchni uŜytkowej 37,41 m2  
(do lokalu przynaleŜne są pomieszczenia: strych o pow. 5,22 m2 i pomieszczenie gospodarcze 
o pow. 7,59 m2 w budynku poza budynkiem mieszkalnym) wraz z udziałem  
w nieruchomości wspólnej który jest prawem związanym z własnością lokalu, w budynku  
nr 14 przy Placu Powstańców Wielkopolskich w Rakoniewicach. Budynek nr 14 pobudowany 
jest na działce nr 211 o pow. 0,0325 ha. Lokal będący przedmiotem niniejszej uchwały 
zostanie wydzielony z nieruchomości zapisanej w KW 33733.  
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 16.416,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/45/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy  

(dot.  pana M. Herkta) stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

G) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości 

bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy 

Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani B. Waligóra). 

W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 4 w budynku nr 11 przy Placu Powstańców Wielkopolskich w 
Rakoniewicach  na rzecz  najemcy lokalu  – Pani Beaty Waligóra  w sposób ja wyŜej. 
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Przedmiotem sprzedaŜy jest lokal mieszkalny nr 4 o powierzchni uŜytkowej 40,99 m2 (do 
lokalu przynaleŜne są pomieszczenia: piwnica o pow. 2,77 m2, pomieszczenie gospodarcze w 
budynku poza budynkiem mieszkalnym o pow. 3,11 m2 oraz garaŜ o pow. 9,71 m2) wraz z 
udziałem w nieruchomości wspólnej który jest prawem związanym z własnością lokalu, w 
budynku nr 4 przy Placu Powstańców Wielkopolskich w Rakoniewicach. Budynek nr 11 
pobudowany jest na działce nr 214/1 o pow. 0,0348 ha. Lokal będący przedmiotem niniejszej 
uchwały zostanie wydzielony z nieruchomości zapisanej w KW 33734.  
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 18.650,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/46/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. 

pani B. Waligóra), stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

H) Kolejny projekt Uchwały w sprawie nabycia działki do zasobów mienia komunalnego 

Gminy Rakoniewice przedstawił równieŜ pan Paweł Sobecki. 

Działka nr 60/1 stanowiąca własność państwa Pluta połoŜona jest w przebiegu drogi gminnej 
na stadion Rakoniewice. Droga ta została zaliczona do kategorii dróg gminnych Uchwałą nr 
XI/117/2003 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 9 września 2003 r. w sprawie projektu 
zaliczenia dróg i ulic w mieście Rakoniewice do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 
przebiegu. W związku z brakiem moŜliwości nabycia działki w trybie administracyjnym tj. w 
myśl przepisów ustawy z dnia 13 października 1998 r. Przepisy wprowadzające ustawy 
reformujące administrację publiczną przystępuje się do regulacji w drodze cywilnoprawnej tj. 
poprzez wykup. Zgodnie z operatem szacunkowym sporządzonym przez rzeczoznawcę 
majątkowego wartość działki nr 60/1 wynosi 5.891,00 zł.; wartość nasadzeń na działce 
3.168,00 zł. co daje razem 9.059,00 zł. Kwota 9.059,00 zł została przyjęta jako cena nabycia 
działki. Art. 7. ustawy o samorządzie gminnym stanowi, Ŝe do zadań własnych gminy naleŜy 
zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty, w szczególności zadania własne obejmują 
sprawy gminnych dróg, ulic, mostów, placów oraz organizacji ruchu drogowego.  
Jak wynika z powyŜszego nabycie ww. działki uznaje się za zasadne.    
W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na odpłatne nabycie przedmiotowej działki. Działka 
ta zostanie przyjęta do zasobów mienia komunalnego Gminy Rakoniewice z przeznaczeniem 
na zaspokajanie potrzeb wspólnoty w zakresie organizacji ruchu drogowego. Cena nabycia 
działki została ustalona z właścicielem na kwotę 9.059,00 zł. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 3 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/47/2007 w sprawie nabycia działki do zasobów mienia komunalnego Gminy 

Rakoniewice stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

I)  Pan Paweł Sobecki przedstawił kolejny projekt Uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji zadania z zakresu administracji rządowej na podstawie porozumienia z 2006r. 

Mieszkańcy Ruchocic wystąpili do Gminy z wnioskiem o wybudowanie ścieŜki pieszo – 
rowerowej przy drodze krajowej nr 32  Grodzisk Wlkp. -Rakoniewice. ŚcieŜka ta 
znajdowałaby się na odcinku drogi od ul. Dworcowej w Ruchocicach do Firmy INTER-
CHAMP COMPANY LTD. Mieszkańcy i pracownicy w/w firmy kilka razy dziennie 
pokonują pieszo i rowerami wymieniony odcinek drogi poboczem stwarzając 
niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Na tym odcinku drogi w ostatnich 10 latach miało 
miejsce kilkanaście wypadków drogowych oraz kilka kolizji. Na podstawie ustaleń  
z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad Oddział Zachodni w Poznaniu Gmina zobowiązała się 
przygotować dokumentację do wykupu działek pod ścieŜkę tzn. odpisy ksiąg wieczystych, 
wypisy i wyrysy oraz operaty szacunkowe. Dalsza część zadania przewidziana jest do 
realizacji w 2007 roku. Na wykonanie tych zadań zostanie sporządzone stosowne 
porozumienie. 
W projekcie Uchwały postanawia się przyjąć od GDDKiA Oddział Zachodni w Poznaniu 
realizację zadania z zakresu administracji rządowej – realizacja ciągu pieszo – rowerowego 
wzdłuŜ drogi krajowej nr 32 od miejscowości Ruchocice do Firmy INTER – CHAMP 
COMPANY LTD w następującym zakresie: 

1. sporządzenia dokumentacji do wykupu działek pod ścieŜkę pieszo –  
rowerową ( odpisy ksiąg wieczystych, wypisy i wyrysy operaty szacunkowe ) kwotę 
5.000 zł. 
2. Partycypacji w kosztach kwotą 150.000 zł na podstawie faktury wykonawcy robót i 

protokołu odbioru.  
 
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr V/48/2007 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji 

rządowej na podstawie porozumienia z 2006r stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

J) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Wielkopolskiemu w formie dotacji celowej. 

Mieszkańcy bloku przy ulicy Wielichowskiej i pracownicy Spółdzielni Produkcyjno – 
Usługowej przy ul. Wielichowskiej w Rakoniewicach wystąpili do Gminy z wnioskiem  
o wybudowanie ścieŜki pieszo – rowerowej przy drodze wojewódzkiej Nr 312 Rakoniewice – 
Wielichowo. ŚcieŜka ta znajdowałaby się na odcinku drogi od ul. Polnej do budynku 
mieszkalnego Państwa Grześkowiaków przy ulicy Wielichowskiej. Mieszkańcy i pracownicy 
kilka razy dziennie pokonują pieszo i rowerami wymieniony odcinek drogi poboczem 
stwarzając niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Na tym odcinku drogi miało miejsce juŜ 
kilka groźnych kolizji z udziałem pieszych ze skutkiem śmiertelnym. Na podstawie ustaleń z 
Województwem Wielkopolskim Gmina zobowiązała się do partycypowania w kosztach 
inwestycji na podstawie porozumienia. 
W projekcie Uchwały postanawia się o udzieleniu pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu na wykonanie zadania – budowa ścieŜki pieszo-rowerowej w ciągu drogi 
wojewódzkiej Nr 312 na odcinku  Rakoniewice – Wielichowo w wysokości 
nieprzekraczającej 50 % wartości zadania, w formie dotacji celowej. Na zadanie to Gmina 
Rakoniewice w roku 2007 przekaŜe kwotę 133.000 zł. Jednocześnie upowaŜnia się 
Burmistrza Rakoniewic do podpisania stosownej umowy określającej przeznaczenie i zasady 
rozliczenia środków. 
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr V/49/2007 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu w formie dotacji celowej stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

K) Kolejny projekt Uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego, podatku od posiadania psów i opłat lokalnych oraz 

określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso 

przedstawiła pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

Rada Gminy moŜe zarządzić pobór podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, podatku od 
posiadania psów i opłat lokalnych w drodze inkasa oraz określać inkasentów i wysokość 
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wynagrodzenia za inkaso. W związku z wyborami w sołectwach i zmianami sołtysów 
powstaje konieczność zmiany uchwały o inkasentach. W projekcie Uchwały wyznaczono 
osoby, które będą w gminie Rakoniewice pełniły funkcję inkasentów, ustalono 
wynagrodzenie za inkaso w wysokości 4% od sumy zainkasowanych kwot, wyznaczono 
termin płatności podatku dla inkasentów tj. trzeci dzień następujący po ostatnim dniu,  
w którym, zgodnie z przepisami prawa podatkowego, wpłata podatku powinna nastąpić. 
 
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr V/50/2007 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego, podatku od posiadania psów i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, 

terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Przed przedstawieniem kolejnego projektu Uchwały Przewodniczący Rady zarządził przerwę 

w obradach od godz. 1613 do godz. 1630. 

 
L) Po przerwie głos zabrała pani Skarbnik Gminy. Przed przedstawieniem projektu Uchwały 

w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007 pani Skarbnik 

wyjaśnił, Ŝe projekt Uchwały przedstawi juŜ z uwzględnieniem autopoprawki Burmistrza  

(o której wspomniał przy okazji składania sprawozdania z działalności w okresie 

międzysesyjnym) o przesunięcie z rezerwy budŜetowej kwoty 20.000 zł na zakup samochodu 

straŜackiego dla jednostki OSP w Wiosce. Zmiana ta będzie miała odzwierciedlenie  

w załączniku nr 2 wykaz wydatków, w załączniku nr 5 wykaz wydatków majątkowych oraz  

w samych postanowieniach Uchwały. Następnie pani Skarbnik przedstawiła proponowane 

zmiany. Zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zmniejszenie  o kwotę : 760.441,00 zł 
 
Dz. 756  Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 
osobowości prawnej   
Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budŜetu państwa   
Na podstawie zawiadomienie Ministra Finansów o ostatecznych kwotach dotacji na rok 2007 pismo nr 
ST3 – 4820- 3/2007 zmniejszeniu ulegnie dochód z tytułu udziału gminy w podatku dochodowym od 
osób fizycznych o kwotę :  38.794,00 zł.  
Dz. 758 RóŜne rozliczenia 
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Część oświatowa subwencji ogólnej dla jst.   
Na podstawie zawiadomienie Ministra Finansów o ostatecznych kwotach dotacji na rok 2007 pismo nr 
ST3 – 4820- 3/2007 zwiększeniu ulegnie dochód z tytułu części subwencji ogólnej o kwotę :  
165.911 zł.  
Część równowaŜąca subwencji ogólnej dla jst.   
Na podstawie zawiadomienie Ministra Finansów o ostatecznych kwotach dotacji na rok 2007 pismo nr 
ST3 – 4820- 3/2007 zwiększeniu ulegnie dochód z tytułu tej części subwencji o kwotę : 1.982,00 zł.  
Dz. 852 Pomoc społeczna   
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 
ubezpieczenia społecznego      zał. nr 1 i 3  
Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 
915.000.00 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 . 
Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy 
społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne  zał. nr 1 i 3       
Zwiększenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 
2.500,00 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 . 
Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe   zał. nr 1 i 3  
Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 
3.800,00 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 . 
Zwiększenie dotacji celowej na realizację własnych zadań bieŜących gmin o kwotę : 7.800,00 zł , 
według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 . 
Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
Gospodarka ściekowa i ochrona wód   
Wpływy do budŜetu nadwyŜki środków obrotowych zakładu budŜetowego za rok 2006 w kwocie : 
18.960,00 zł.  
 

Wydatki bud Ŝetu - Załącznik nr 2 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo  
Melioracje wodne  zał.  nr 2 
Zabezpieczenie środków finansowych na realizację programu aktywizacji bezrobotnych z terenów 
wiejskich o wysokim zagroŜeniu bezrobociem dla woj. Wielkopolskiego „ ROWY ” – udział środków 
gminy : 4.190,80 w tym : odzieŜ  bhp -1.730,80 zł , 2.460 zł – badania lekarskie i narzędzia pracy , 
jeŜeli gmina podpisze porozumienie między Wojewódzkim Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych 
w Poznaniu i  Powiatowym  Urzędem  Pracy wówczas całość środków będzie ujęta w budŜecie gminy.  
Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        zał nr 2, 5    
Wydatki majątkowe  

1. Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Kuźnica Zb. -  500 m sieci,  5 przyłączy i 2 
hydranty  wartość zadania : 50.000 zł    

2. Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Drzymałowo  -  250 m sieci, 6 przyłączy i 6 
hydrantów , wartość zadania : 75.000 zł  

Pozostała działalność    zał nr 2    
Odszkodowanie za umieszczenie w gruncie rolnym kanalizacji sanitarnej  wydatek w kwocie : 1.000zł  
Dz. 600 Transport i łączność  
Drogi publiczne krajowe zał,  nr 2,  5 
Przyjęcie do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej pn. realizacja ciągu pieszo-
rowerowego wzdłuŜ  drodze krajowej nr 32 w miejscowości Ruchocice do Firmy INTER-CHAMP 
COMPANY LTD ( sporządzenie dokumentacji do wykupu działek , partycypacja w kosztach budowy  
) kwota wydatku 155.000,00 zł.  
Drogi publiczne wojewódzkie zał,  nr 2, 5, 7   
Udzielenie pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu w formie dotacji celowej na zadanie 
pn. „ budowa ścieŜki pieszo-rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 312 na odcinku Rakoniewice – 
Wielichowo w wysokości : 133.000 zł . 
Drogi publiczne gminne  zał. nr 2,5,6  
wydatki remontowe   



 26

- zwiększenie wydatków na następujące zadania : remonty chodników i placów na terenie gminy  - 
22.000 zł ,  remonty dróg polnych – 50.000 zł , remonty mostów – 4.000 zł, remonty przepustów 
drogowych – 10.000 zł   
zakup usług pozostałych  
zwiększenie  wydatków następujących zadań : malowanie pasów na przejściach – 7.000 zł, utrzymanie 
bieŜące dróg – 20.000 zł, bieŜące utrzymanie pasów drogowych – 10.000 zł, wymiana znaków 
drogowych – 20.000 zł.   
wydatki majątkowe zał. nr 2, 5, 6  
zwiększenie wydatków  
1.  zwiększenie wydatków na zadanie ujęte w budŜecie pn. „ budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś 
w kierunku Rostarzewa -  65.000 zł  w/w środki będą wykorzystane na wykonanie dokumentacji 
budowy drogi i ciągu pieszo rowerowego od ul. Starowolsztyńskiej w kierunku miejscowości 
Rostarzewo.  
2. wprowadzenie nowego zadania pn. budowa drogi gminnej od firmy PONETEX w kierunku Zajazdu 
u Michała ( droga przemysłowa ) , wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej planowana 
kwota wydatku :  40.000 zł  
3.  postawienie przystanków autobusowych  na podbudowie betonowej – 17.000 zł ( Wioska, 
Terespol, Kuźnica Zb. ) 
4.  zakup gruntów pod drogi kwota wydatku  : 120.000 zł ( w/w kwotę planuje się przeznaczyć na 
wykupy gruntu pod drogę ( równoległa do drogi krajowej nr 32 , pod chodnik Starowolsztyńska, 
poszerzenie drogi w Rostarzewie ul Polna, gruntu od AGROCCOPU , na drogę do stadionu w 
Rakoniewicach , na Os. Wygoda  
zmniejszenie wydatków  
zapisanych w załączniku Wieloletni program inwestycyjny w tym programy realizowane ze środków 
pochodzących z funduszy strukturalnych  
1. budowa drogi w miejscowości Stodolsko  , przesunięcie zadania do realizacji w latach 2008-2009 , 
kwota wydatku zaplanowana do realizacji w roku 2007 w wysokości : 100.000 zł będzie przeznaczona 
na realizację innych zadań wprowadzonych do budŜetu . 
2. budowa dróg osiedlowych w miejscowości Rostarzewo  , przesunięcie zadania do realizacji w 
latach 2008-2009 , kwota wydatku zaplanowana do realizacji w roku 2007 w wysokości : 1.400.000 zł  
w części będzie  przeznaczona na realizację innych zadań wprowadzonych do budŜetu  i będzie 
zmniejszony kredyt planowany na to zadanie.  
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa    zał nr 2 i 5 
Gospodarka gruntami i nieruchomościami  
- odszkodowanie za bezumowne korzystanie z gruntu – dotyczy działki 60/1 w Rakoniewicach  , 
wartość odszkodowania – 2.000 zł  
- zmniejszenie wydatków  o kwotę – 2.000 zł zaplanowanych w wydatkach bieŜących gospodarki 
mieniem gminnym  
- zwiększenie wydatków o kwotę : 26.000 zł w tym : na podział gruntów pod działalność gospodarczą 
Rakoniewice Os. Wygoda – 11.000 zł , podział gruntu pod budownictwo mieszkaniowe ul Polna 
Rostarzewo – 15.000 zł.  
Wydatek majątkowy    
1. Wykupy gruntów pod działalność gospodarczą i pod budownictwo mieszkaniowe w miejscowości 
Rakoniewice  Osiedle Wygoda Rakoniewice , planowana kwota wydatku 88.000 zł.     
Dz. 750 Administracja publiczna   zał nr 2  
Urzędy wojewódzkie                                                                                                                                                                                                                                                                
- zwiększenie wydatków o kwotę : 117 zł wyrównanie odpisu na fundusz świadczeń socjalnych  
(zgodnie z ogłoszonym przeciętnym wynagrodzeniem miesięcznym za II półrocze 2006r. 2.145,59  zł)   
Rada gminy  
Zwiększenie wydatków o kwotę : 3.400 zł w tym na : oprawienie dokumentacji z IV kadencji rady – 
2.000 zł, za opłatę telefonu komórkowego – 400 zł, szkolenia – 500 zł, podróŜe słuŜbowe krajowe – 
500 zł.  
UMG  zał. nr 2 i 5   
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- zwiększenie wydatków na wynagrodzenia – 8.000 zł  , składki na ubezpieczenia społeczne i fundusz 
pracy – 1.564 zł ( planowane jest zatrudnienie 1 osoby w celu przyuczenia na stanowisko ds. 
księgowości w wydziale oświata na miejsce Krystyny Kalemba , która z dniem 31 sierpnia 
br.przechodzi na emeryturę. 
- wydatki na badania lekarskie ( dla nowego pracownika ) – 120 zł  
- zwiększenie o kwotę : 875 zł wydatków na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych  
- zwiększenie wydatków usług remontowych o kwotę : 6.000 zł  na konserwację i naprawę ksero i  
 komputerów,  
- zwiększenie wydatków  § 4300 o kwotę : 20.960 zł  ( wykonanie mebli biurowych – 5.000 zł, alarm 
– 3.200 zł, malowanie biur – 3.000 zł , analiza systemu oświaty – 9.760 zł )  
- przesunięcie wydatku w kwocie : 10.494,93 zł planowanej w  § 4300 zł aktualizacji programów 
komputerowych do § 4430 róŜne opłaty i składki w związku ze zmianą klasyfikacji budŜetowej , 
planujemy dokonać opłat za aktualizację programów komputerowych ) i opłata w wysokości 280 zł 
planowana na przystąpienie do Forum Urzędników Europejskich  Województwa Wielkopolskiego.  
- planowany wydatek w kwocie : 500 zł na pokrycie przyszłych kosztów postępowań sądowych  
i egzekucji komorniczej.    
Wydatek majątkowy  
1. adaptacja budynku garaŜu na pomieszczenia archiwum zakładowego , planowany koszt : 30.000 zł  
2. zakup komputerów i programów komputerowych – 30.000 zł  
Promocja jednostek samorządu terytorialnego  zał. nr 2 
Zwiększenie wydatków na promocję gminy o kwotę : 44.000 zł  (promocja na targach Tour Salon,  
w Katowicach Lipsku, , Gmina Fair Play, Teraz Polska, strona w wydawnictwie Album Wielkopolska 
, w wydawnictwie Welcome Wielkopolska)  
Pozostała działalność   Sołtysi  zał. nr 2 
- organizacja spotkań z sołtysami – 900 zł  
Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa  zał nr 2  
Ochotnicze StraŜe PoŜarne  
Zwiększenie wydatków bieŜących o kwotę : 31.500 zł z przeznaczeniem na  : wykonanie 120 krzeseł i 
blatów na stoły  – 17.000 zł, zakup sprzętu i wyposaŜenia  – 4.000 zł , remont bram wjazdowych – 
8.500 zł  w budynku remizy OSP Rakoniewice   
Wydatek majątkowy  
- zakup samochodu poŜarniczego MAGIRUS – uŜywany planowana  kwota wydatku : 20.000 zł  
Dz. 758 RóŜne rozliczenia  zał nr 2 
Rezerwy ogólne i celowe   
Zwiększenie o kwotę : 129.000 zł rezerwy ogólnej na zadania obowiązkowe gminy jakie mogą  
w ciągu roku wystąpić . 
 Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał.  nr 2 i 5  
Szkoły podstawowe  
Zwiększenie wydatków dla następujących jednostek :  
Szkoła Rakoniewice  - zwiększenie o kwotę :  7.400 zł na wykonanie ekspertyzy stanu technicznego 
budynku sali gimnastycznej,    
Szkoła Rostarzewo -  zwiększenie o kwotę : 3.400 zł na wykonanie instalacji wentylacyjnej  
w budynku szkoły.  
Wydatki  majątkowe 
Zmiana zapisu w budŜecie :  planowane zadania inwestycyjne dotyczące dokumentacji budowy boisk 
szkoła Jabłonna i szkoła Rostarzewo w kwocie ogółem  : 25.000 zł będą przesunięte do działu kultura 
fizyczna i sport , postanawia się zmienić koncepcję z boisk szkolnych na boiska ogólnodostępne co 
pozwoli gminie o ubieganie się o środki z Ministerstwa Sportu lub unijne.   
Pomoc społeczna  zał nr 2, 3,5   
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 
ubezpieczenia społecznego       
W związku ze zmniejszeniem dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej 
o kwotę : 915.000.00 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 
wydatki równieŜ musza ulec zmniejszeniu o tę kwotę , ponadto ze środków gminnych przeznaczono 
kwotę : 18.600 zł na bieŜące utrzymanie stanowisk do obsługi świadczeń  . 
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Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy 
społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne       
Zwiększenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 
2.500,00 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 co powoduje 
równoczesne zwiększenie wydatków na wskazany cel przez dysponenta czyli o kwotę : 2.500 zł . 
Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe   
1. Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 
3.800,00 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-2.3010-6/07 powoduje 
zmniejszenie o wskazaną kwotę wydatków . 
2. Zwiększenie dotacji celowej na realizację własnych zadań bieŜących gmin o kwotę : 7.800,00 zł   
z równoczesnym zwiększeniem wydatków na wskazane przez dysponenta środków zadania .  
Ośrodek Pomocy Społecznej  zał. nr 2 i 5       
- zwiększenie wydatków o kwotę : 212,20 zł wyrównanie odpisu na fundusz świadczeń socjalnych  
(zgodnie z ogłoszonym przeciętnym wynagrodzeniem miesięcznym za II półrocze 2006r. 2.145,59 zł)   
wydatek majątkowy  
-  zakup komputera  - 4.500 zł    
Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  zał nr 2 i 5 
Gospodarka ściekowa i ochrona wód   
Wydatki bieŜące :  

1. remont kanalizacji deszczowej ulica Starowolsztyńska Rakoniewice – 60.000 zł  
2. remont kanalizacji sanitarnej ulica Starowolsztyńska  Rakoniewice – 60.000 zł  

wydatek majątkowy  
modernizacja kanalizacji sanitarnej ulica Grodziska Rakoniewice – 75.000 zł  ( udroŜnienie kanalizacji 
polegający na wykonaniu wewnętrznej powłoki istniejących rur z Ŝywic epoksydowych)  
Oświetlenie ulic, placów i dróg  zał nr 2 i 5   
- bieŜące utrzymanie oświetlenia ulicznego  - 2.000 zł.    
wydatek majątkowy  
- wykonanie inwestycji budowa nowych punktów świetlnych ulic Wielichowskiej  15.000 zł  i  ciągu 
pieszo-rowerowego wzdłuŜ  drodze krajowej nr 32 w miejscowości Ruchocice do Firmy INTER-
CHAMP COMPANY LTD 70.000 zł . 
Pozostała działalność  zał nr 2 
- wydatek w kwocie – 1.600 zł na przeprowadzenie monitoringu dezynsekcji i deratyzacji 
przeprowadzonej w okresie 27.07.2006 – 31.08.2006 na terenie gminy Rakoniewice.   
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    zał.nr 2,5,6,8 
Pozostałe zadania z zakresu kultury  
Wydatki bieŜące : zwiększenie wydatków o kwotę : 112.000 zł na organizację imprez kulturalnych 
(Dni Rakoniewic, Dzień Muzeum , konkurs na najładniejszą iluminację świąteczną , konkurs szopek,  
na najładniejszy ogródek , i inne imprezy kulturalne)  
Wydatek majątkowy : 70.000 zł na zakup namiotu z przeznaczeniem na organizację imprez 
plenerowych .   
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby , zał nr 2, 5, 8  
Zwiększenie wydatków do dyspozycji rad sołeckich o kwotę : 44.500,00 zł w tym :  
1. zakupy wyposaŜenia sal i materiałów przeznaczonych na wykonanie remontu świetlic w czynie 
społecznym  : dla miejscowości Blinek – 3.000 zł , Cegielsko – 500 zł, Głodno – 1.000 zł, Goździn – 
500 zł ,Kuźnica Zb – 2.500 zł, Rataje – 500 zł , Łąkie – 1.500 zł  
2.  na zakup usług remontowych  28.500 zł w tym dla miejscowości :  Cegielsko – 2.500 zł, Głodno – 
1.000 zł, Gnin – 8.000 zł ,Kuźnica Zb – 12.000 zł, Łąkie Nowe  – 5.000 zł  
3. zakup usług pozostałych na przeglądy instalacji elektrycznej , odgromowej i inne wydatki  w tym :  
dla miejscowości : Gnin 800 zł , Cegielsko, Gola, NaroŜniki, Łąkie Nowe, Ruchocice, Jabłonna, 
Rostarzewo, Łąkie, Stodolsko, Komorówko, Błońsko, Wola Jabłońska, Blinek, Rataje, Goździn, 
ElŜbieciny, Tarnowa , Wioska, Terespol po 300 zł.    
wydatek majątkowy :  
1. Termomodernizacja budynku Domu Kultury w Rakoniewicach zwiększenie wydatków o kwotę : 
16.000 zł – inspektor nadzoru , zadanie będzie wykonywane w całości ze środków własnych gminy .   
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2. zwiększenie wydatków o kwotę : 2.440 zł dla zadania „ modernizacja sali wiejskiej w miejscowości 
Wioska  ( wykonanie dokumentacji projektowej instalacji elektrycznej i klimatyzacyjnej ).  
Muzea 
- zwiększenie o kwotę : 2.000 zł  wydatków na wykonanie remontu instalacji elektrycznej i 
odgromowej  budynku muzeum. 
Wydatek majątkowy zapisany w WPI  
- dla zadania „ rozbudowa Muzeum PoŜarnictwa łącznie z rynkiem Rakoniewice ” planowany 
wydatek w roku 2007 to kwota : 4.300 zł na aktualizację kosztorysów . 
Pozostała działalność  
Odnowienie obeliska ( Kuźnica Zb 2.400 zł i pomnika i tablicy pamiątkowej w Rakoniewicach – 
6.600 zł.   
Dz. 926  Kultura fizyczna i sport    zał. nr 2 i  5  
Obiekty sportowe  
Wydatki majątkowe :  
1. budowa ogólnodostępnego kompleksu boisk sportowych w Jabłonnie      – 20.000 zł  
2. budowa ogólnodostępnego kompleksu boisk sportowych w Rostarzewie  –   5.000 zł  
3. budowa ogólnodostępnego kompleksu boisk sportowych w Rakoniewicach     –  1.238.200 zł     
     ( inwestycja obejmuje budowę boiska sportowego z trawy syntetycznej wys. 5 cm o wymiarach 80    
     m x 50 m  ogrodzenie o wys. 4 m ) gmina zamierza złoŜyć wniosek do Ministerstwa Sportu o    
     dofinansowanie inwestycji ) 
4. wykup gruntu pod boisko sportowe w miejscowości Jabłonna – 70.000 zł.  
Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu  
Przesunięcie wydatków między paragrafami i jednostkami kwoty : 12.000 zł z § 4300 z jednostki 
UMG dla następujących szkół : 
Rakoniewice  - § 4170 – 350 zł, § 4210 – 2.100 zł, § 4410- 550 zł   
Jabłonna  - § 4210 – 1.500 zł , § 4300 – 1.500 zł  
Rostarzewo - § 4210 – 1.500 zł, § 4300 – 1.500 zł  
Ruchocice   -  § 4210 – 2.000 zł, § 4300 – 1.000 zł.  
 
Ogółem kwota zwiększenia  wydatków :  722.059,00 zł    
 
 

Załącznik nr 4   - Źródła pokrycia deficytu budŜetu 
Przychody  
zwiększenia :  
1. Na pokrycie  deficytu budŜetu zostają uruchomione wolne środki ( jako nadwyŜka środków 

pienięŜnych na rachunku budŜetu wynikająca z rozliczeń kredytów i poŜyczek z lat ubiegłych ) w 
wysokości : 2.040.000 zł  

2. Zaciągnięcie kredytu w wysokości : 920.000 zł na realizację zadania  „ Budowa ogólnodostępnego 
kompleksu boisk sportowych w Rakoniewicach ”. 

zmniejszenia :  
1. Zaciągnięcia poŜyczki w wysokości  :  300.000 zł na realizację zadania „termomodernizacja 

budynku Domu Kultury w Rakoniewicach”.  
2. Zaciągnięcia kredytu w wysokości : 1.177.500 zł na realizację zadania „budowa dróg osiedlowych 

w miejscowości Rostarzewo .” 
 

Na koniec pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały.  

 

Pierwsza głos w dyskusji nad projektem Uchwały zabrała radna Gabriela Cielecka. 

ZauwaŜyła, Ŝe w projekcie Uchwały postanawia się przesunąć do realizacji zadanie „budowa 

dróg osiedlowych w miejscowości Rostarzewo” na lata 2008-2009. Radna zapytała, czy jeśli 
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będzie moŜliwość pozyskania środków na realizację tego zadania z innych źródeł, czy taki 

zapis w Uchwale pozwoli na zaciągnięcie kredytu potrzebnego na realizację tego zadania 

(zwłaszcza, Ŝe w projekcie mówi się jednocześnie, Ŝe kwota wydatku zaplanowana do 

realizacji w 2007r. w wysokości 1.400.000 zł w części będzie przeznaczona na realizację 

innych zadań i będzie zmniejszony kredyt planowany na to zadanie). 

 

Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe (jak juŜ wspominała na wspólnym posiedzeniu Komisji) 

załącznik nr 6 Wieloletni Program Inwestycyjny, w tym programy realizowane ze środków 

pochodzących z funduszy strukturalnych, na dzień dzisiejszy został poprawiony tylko w tej 

części, która była niezbędna do projektów związanych z kompleksami boisk, poniewaŜ do 30 

marca br. naleŜy złoŜyć wnioski. Przeanalizowanie i ewentualne zmiany w WPI zaplanowano 

na następną Sesję, która w ciągu miesiąca musi się odbyć. Stało się tak dlatego, poniewaŜ  

w obecnej chwili gmina nie posiada kosztorysów i nie wiadomo czy kwoty przeznaczone dla 

poszczególnych zadań są aktualne. Obliczenia takie i pełne dane zostaną dokonane po 

otrzymaniu tych kosztorysów. Dopiero wówczas nastąpi zmiana w WPI. 

 

Radna Gabriela Cielecka zapytała, czy jeśli wnioski na budowę boisk i na budowę dróg 

zostałyby przyjęte, czy gmina posiada środki na realizację tych inwestycji i czy jest 

moŜliwość by ich realizacja rozpoczęła się jeszcze w tym roku. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe jak sama nazwa wskazuje jest to wieloletni program 

inwestycyjny, zatem zadania w nim zawarte mają termin realizacji 2008-2009. Na podstawie 

kosztorysów będzie wiadomo ile konkretne zadanie wyniesie i będzie wiadomo na co gminę 

będzie stać. Najprawdopodobniej załącznik ten zostanie rozszerzony o termin realizacji do 

2010r. Pani Skarbnik zauwaŜyła, Ŝe jeśli będą składane wnioski np. na budowę kanalizacji, to 

moŜna stwierdzić, Ŝe załącznik ten na pewno nie jest aktualny. A jeśli wniosek np. na budowę 

boiska zostanie przyjęty, wówczas (po otrzymaniu zwrotu środków) daje to juŜ szansę na 

realizację następnych inwestycji. 

 

Radna Gabriela Cielecka zapytała, czy moŜna więc mieć nadzieję, Ŝe w 2007r. budowa dróg 

w Rostarzewie się rozpocznie. 

 

Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe nie, poniewaŜ juŜ wskazywano na fakt, Ŝe nie moŜna na 

razie składać wniosków na tę inwestycję, czy teŜ Ŝe nie ma na to środków.  
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Pan Burmistrz dopowiedział, Ŝe nie ma takiej moŜliwości, by w 2007r. rozpocząć inwestycję, 

która ma być wsparta środkami unijnymi, poniewaŜ jeszcze nie zostały określone terminy 

składania wniosków o te środki (nieoficjalnie mówi się, Ŝe termin ten przypadnie jesienią). 

Jeśli rzeczywiście tak będzie, wówczas zanim wnioski zostaną rozpatrzone i zweryfikowanie, 

nadejdzie kwiecień 2008r. 

 

Radna Gabriela Cielecka powiedziała, Ŝe rozumie to w ten sposób, Ŝe w kwietniu przyszłego 

roku gmina dostanie środki na budowę dróg w Rostarzewie. 

 

Burmistrz odpowiedział, Ŝe tego nie wie, poniewaŜ informuje tylko o tym jak moŜe wyglądać 

przebieg rozpatrywania wniosków składanych do ZPORR. Dodał, Ŝe są to tylko jego 

przypuszczenia, poniewaŜ osobiście nie ma na to Ŝadnego wpływu. Przypomniał równieŜ, Ŝe 

jesienią ubiegłego roku juŜ informował, Ŝe realizacja Ŝadnej inwestycji ze środków unijnych 

w 2007r. się nie rozpocznie. Burmistrz raz jeszcze zaznaczył, Ŝe budowa dróg w Rostarzewie 

to kwota 5 mln zł i gmina będzie starała się o pozyskanie środków unijnych na to zadanie. 

Wszystko zaleŜy od tego do kiedy będzie termin składania wniosków i do kiedy będzie termin 

ich rozpatrywania. Dodał, Ŝe śmiało moŜna powiedzieć, Ŝe realizacja nie rozpocznie się  

w pierwszej połowie 2008r. 

 

Dalej radna Gabriela Cielecka powiedziała, Ŝe interesują ją równieŜ zadania w zakresie 

kultury fizycznej i sportu tj. przesunięcie wydatków między paragrafami : 12.000 zł do szkół 

Rakoniewice, Jabłonna, Rostarzewo, Ruchocice. Radna stwierdziła, Ŝe rozumie, iŜ środki te 

są przeznaczone na przeprowadzenie zawodów w ramach rozgrywek gminnych w szkołach 

podstawowych i gimnazjalnych. Powiedziała, Ŝe chciałaby przybliŜyć radnym, jak kwestia ta 

wygląda. Przypomniała, Ŝe do 2006r. sport gminny (zawody) były organizowane w soboty. 

Plan rozgrywek był skomponowany ze Szkolnym Związkiem Sportowym. Najpierw 

odbywały się rozgrywki w gminie, potem w powiecie a następnie w województwie. KaŜda 

szkoła miała moŜliwość uczestniczenia w tych zawodach (musiała zgłosić jedynie chęć 

udziału). Od stycznia 2007r,. uległa zmianie organizacja zawodów gminnych (zawody 

powiatowe z kolei organizowane są na tych samych warunkach). Obecnie zawody gminne 

odbywają się w czasie zajęć lekcyjnych w poszczególnych szkołach. W zawodach nie mogą 

brać udział wszyscy uczniowie ze wszystkich szkół, poniewaŜ wyznaczono sekcje (nie bardzo 

wiadomo na jakiej podstawie). 
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Przewodniczący Rady zauwaŜył, Ŝe obecnie mówi się o pieniądzach, natomiast kwestia 

organizacji to inna sprawa. 

 

Radna stwierdziła, Ŝe jest to związane z wydawaniem pieniędzy, poniewaŜ środki mają zostać 

przekazane do szkół na organizację zawodów. 

 

Przewodniczący Rady potwierdził. Dodał, Ŝe to nie Rada Gminy organizuje zawody tylko 

szkoły i dyrektorzy. 

 

Radna Gabriela Cielecka powiedziała, Ŝe chce uzasadnić, Ŝe jest to niestosowne. Oznajmiła, 

Ŝe zawsze uczono ją, by przede wszystkim nie szkodzić. Powiedziała, Ŝe pan Burmistrz  

i kaŜdy z nas chce mieć wyniki w sporcie. Radna poprosiła radnych, by postawili się  

w sytuacji dzieci, które muszą wybierać sport lub uczestnictwo w lekcjach. Stwierdziła, Ŝe nie 

jest to właściwe rozwiązanie sprawy. Nauczyciele, którzy powinni prowadzić lekcje są 

angaŜowani w organizację zawodów, więc uczniowie, z którymi w tym czasie powinien mieć 

lekcje siedzą w świetlicy, ze świetlicy robi się przechowalnię. Radna wyraziła zdanie, Ŝe 

zawody sportowe nie powinny być organizowane podczas lekcji, w związku z tym 

niestosowne jest przesuwanie tych środków do szkół. Dalej radna zwróciła się z wnioskiem 

do Przewodniczącego Komisji Oświaty, by samą organizację zawodów rozpatrzyć na 

posiedzeniu Komisji. Radna stwierdziła, Ŝe nielogiczne jest, by w czasie zajęć lekcyjnych 

odbywały się zawody, zwłaszcza, Ŝe czasami w tych zawodach biorą udział 2 osoby, ale 

czasem (tak jak to było w miniony piątek, gdzie odbył się mecz gimnazjalistów z Rostarzewa 

i Jabłonny) 20 osób. Radna powiedziała, Ŝe rodzice narzekają na taką sytuację, Ŝe ich dzieci 

są na zawodach, a nie uczestniczą na innych lekcjach (z j. polskiego, biologii itd.). 

 

Przewodniczący Rady zgodził się z radną, ale podkreślił, Ŝe w tej chwili mowa jest  

o środkach, a nie o organizacji. 

 

Radna stwierdziła, Ŝe to jest ze sobą ściśle powiązane, poniewaŜ pieniądze mają do 

dyspozycji otrzymać szkoły i to szkoły mają nimi zarządzać, a nie gmina.  

 

Następnie głos zabrała pani Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza. Powiedziała,  

Ŝe dyskusja na temat sportu odbyła się juŜ na kilku posiedzeniach Komisji i wyjaśniała jak 
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sprawa ta wygląda. Dalej poinformowała, Ŝe nie jest to tak bardzo krzywdzące, jak to 

przedstawia radna G. Cielecka, poniewaŜ tak naprawdę wszystko rozgrywa się o pieniądze. 

Środki, które teraz zamierza się przekazać do szkół są przeznaczone na organizację zawodów 

gminnych. Kalendarz tych zawodów jest taki jak był, zgodnie z kalendarzem, który 

obowiązywał w latach ubiegłych. Środki mają zostać przekazane do tych czterech szkół, 

poniewaŜ to te szkoły organizują zwody. Co do funkcjonowania sekcji sportowych Zastępca 

Burmistrza wyjaśniła, Ŝe przede wszystkim uczniowie, nauczyciele w-f i dyrektorzy szkół 

mieli za zadanie wybrać sobie, które dzieci do jakich sekcji chcą naleŜeć. Nic nie zostało 

narzucone, to uczniowie mieli się wypowiedzieć, co chcą trenować, stąd w jednych szkołach 

odbywają się zajęcia np. z koszykówki a w innych z siatkówki (bo tak szkoły wybrały). 

Szkoły miały utworzyć stałe sekcje sportowe, by zajęcia odbywały się systematycznie. 

Chciano uniknąć sytuacji, które miały miejsce w innych latach, Ŝe dwa dni przed zawodami 

nauczyciel sam wybierał uczniów i informował, Ŝe będą uczestniczyć w zawodach. Pani  

K. Pietrzak powiedziała, Ŝe głównym celem było to, by dzieci były przygotowane,  

by ćwiczyły to co chcą, to co lubią. Dalej poinformowała, Ŝe niedawno szkoły wizytowane 

były przez tzw. trójki giertychowskie, rozmawiano z uczniami na róŜne tematy (m.in.  

o sporcie) i uczniowie nie zgłaszali Ŝadnych uwag, Ŝe coś funkcjonuje źle. Zastępca 

Burmistrza powiedziała, Ŝe mówiąc uczciwie tak naprawdę na organizacji zawodów w soboty 

zaleŜało nauczycielom, poniewaŜ mieli oni za to dodatkowo płacone. Obecnie zarzuca się jej, 

Ŝe zabrała środki na sport, co nie jest prawdą, poniewaŜ środki w budŜecie zabezpieczone są, 

są przekazane do szkół na te zawody, które odbywają się w gminie, natomiast jeśli szkoły 

zakwalifikują się do dalszych etapów, na to równieŜ środki w budŜecie są przeznaczone. 

Dalej pani K. Pietrzak zapytała radną G. Cielecką dlaczego nie reaguje się na nieobecność 

uczniów, którzy prowadzą przez cały dzień w szkole dyŜury (zapisują kto wchodzi do szkoły, 

kto z niej wychodzi itd.) i przez cały dzień równieŜ nie uczestniczą w zajęciach lekcyjnych. 

Dodała, Ŝe ta nieobecność dotyczy wszystkich uczniów, tymczasem uczniowie biorący udział 

w zawodach, to uczniowie wybrani, którzy dobrze się uczą, mogą reprezentować szkołę. 

Wyjaśniła równieŜ, Ŝe zawody mają się odbywać podczas zajęć w-f, poniewaŜ za te godziny 

nauczyciele mają zapłacone. Zawody nie odbywają się często (raz na kilka tygodni). Pani  

K. Pietrzak stwierdziła, Ŝe nagminnie organizowane są uroczystości w szkołach, podczas 

których uczniowie nie uczęszczają na lekcje. Przypomniała równieŜ, Ŝe uczniowie 

uczestniczą teŜ w innych konkursach przedmiotowych, wyjeŜdŜają i nikt nie robi z tego 

problemu, tylko ciągle słyszy się o wyrządzonej krzywdzie nauczycielom w-f. Na koniec 

wyjaśniła, Ŝe w soboty pozostały wyjazdy na zawody powiatowe i wojewódzkie i za to 
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nauczyciel ma dodatkowo płacone. Jedyna zmiana nastąpiła w organizacji zwodów gminnych 

i zdaniem pani K. Pietrzak nie została wyrządzona przez to krzywda dzieciom, poniewaŜ 

wybrały one sobie te dyscypliny, które chcą uprawiać.  

 

Radna Gabriela Cielecka podsumowała, Ŝe kto ma władzę, ten ma rację, a dzieci są 

pokrzywdzone, poniewaŜ mają dylemat. 

 

Przewodniczący Rady zauwaŜył, Ŝe władzę na terenie gminy Rakoniewice ma Rada, bo to 

Rada podejmuje decyzje (równieŜ te finansowe) a Burmistrz wykonuje Uchwały podjęte 

przez Radę, bo taki jest obowiązek. Przewodniczący powiedział, Ŝe nie wie w takim razie, jak 

ma rozumieć stwierdzenie radnej G. Cieleckiej. 

 

Radna G. Cielecka oznajmiła, Ŝe jest jej przykro, Ŝe Zastępca Burmistrza powiedziała,  

Ŝe nauczycielom w-f chodzi tylko o pieniądze, zwłaszcza Ŝe nauczyciel miał płacone tylko za 

4 godziny (to było około 50 zł).     

 

Pani K. Pietrzak poinformowała radnych, Ŝe w 2006r. na sport (w tym na wynagrodzenia dla 

nauczycieli) wydano 70.200 zł. Z tego 42.000 zł wydano na dodatkowe wynagrodzenie dla 

nauczycieli, którzy jechali z uczniami w soboty na zawody. Tymczasem ciągle zarzucano, Ŝe 

nauczyciele w-f są krzywdzeni przez to, Ŝe muszą wyjeŜdŜać na te zawody w soboty. 

Zastępca Burmistrza zauwaŜyła, Ŝe gdy uczniowie biorą udział w innych konkursach 

przedmiotowych i nauczyciele wyjeŜdŜają z nimi na te konkursy, to nie mają w ogóle za to 

płacone a nie narzekają.  

 

Następnie głos zabrał pan Burmistrz. Powiedział, Ŝe cieszy się, iŜ o pewnych sprawach mówi 

się głośno, bo chodzi tu o nasze wspólne pieniądze. Dalej stwierdził, Ŝe nie wie, czy nowe 

rozwiązanie będzie lepsze, jednak trzeba je wypróbować, poniewaŜ, zdaniem Burmistrza, 

dyrektorzy szkół będą lepiej tym zawiadywać, niŜ gminny koordynator, który nie do końca 

był w sprawie zorientowany. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe rzeczywiście dochodziło do sytuacji, Ŝe 

na zawody w sobotę jechało dwoje uczniów i towarzyszyło im dwóch opiekunów. Stwierdził, 

Ŝe nie moŜe dochodzić do takich sytuacji.         

 

Następnie Przewodniczący Rady odniósł się do wydatku 30.000 zł na adaptację budynku 

garaŜu na pomieszczenie archiwum zakładowego. Poprosił, by pani Skarbnik przybliŜyła 
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radnym ten temat. Dodał, Ŝe radni nie kwestionują tego wydatku, poniewaŜ wiedzą, Ŝe jest  

to konieczność. 

 

Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe urząd został zobligowany, by wykonać to w odpowiednim 

terminie.  

 

Pan Paweł Sobecki dopowiedział, Ŝe kwota została ustalona na podstawie wykonanego 

kosztorysu. Pomieszczenia garaŜowe zostaną zaadaptowane na archiwum zakładowe, łącznie 

z wyposaŜeniem. Dodał, Ŝe w urzędzie przeprowadzono kontrolę w zakresie funkcjonowania 

archiwum. Zarzucono, Ŝe pomieszczenie, w którym w chwili obecnej znajduje się archiwum 

nie spełnia warunków i nakazała to naprawić.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe pozytywne w całej tej sprawie jest to, Ŝe gmina w ogóle 

posiada taki lokal, który moŜe na potrzeby archiwum zaadoptować i nie trzeba budować 

dodatkowego lokalu. 

 

Pan P. Sobecki potwierdził. Dodał, Ŝe w przeciwnym razie koszt byłby o wiele wyŜszy. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe pomieszczenie, w którym obecnie znajduje się archiwum, jest przy 

większych opadach deszczu zalewane. 

 

Dalej pan Przewodniczący zauwaŜył, Ŝe w projekcie Uchwały zaplanowano równieŜ dość 

duŜą kwotę, bo 30.000 zł na zakup komputerów. 

 

Pani Skarbnik potwierdziła, Ŝe Sekretarz Gminy wnioskował o tę zmianę informując,  

Ŝe planuje wymienić część przestarzałego sprzętu komputerowego, a ponadto zamierza się 

kupić do sekretariatu oprogramowanie „poczta”, które kosztuje około 20.000 zł. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe na posiedzeniu Komisji dyskutowano na temat tego 

wydatku, poniewaŜ ostatnio sam sprzęt komputerowy nie jest tak drogi, jednak 

oprogramowanie jest rzeczywiście kosztowne. Dalej Przewodniczący zwrócił uwagę na 

wydatek majątkowy w wysokości 70.000 zł na zakup namiotu z przeznaczeniem na 

organizację imprez plenerowych. Przewodniczący przypomniał, Ŝe zakup ten planowano juŜ 
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całą poprzednią kadencję, jednak nigdy nie doszło do jego realizacji. Poprosił panią Skarbnik, 

aby wyjaśniła, jak to wygląda w innych gminach, które taki namiot zakupiły. 

 

Pani Skarbnik powiedziała, Ŝe marzy się takŜe zakup sceny. Dalej powiedziała, Ŝe namiot taki 

jest niezbędny przy organizowaniu duŜych imprez, ale i innych uroczystości. Ponadto gmina 

moŜe taki namiot wypoŜyczać innym. 

 

Przewodniczący Rady zauwaŜył, Ŝe koszt wypoŜyczenia takiego namiotu jest duŜy, zatem 

jeśli gmina wypoŜyczy go kilka razy, wówczas wydatek ten się zamortyzuje.    

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu 

Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr V/51/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

M) Ostatni projekt Uchwały w sprawie powiadomienia o obowiązku złoŜenia 

oświadczenia lustracyjnego przedstawił Przewodniczący Rady.  

Zgodnie z art. 56 ust. 1 ustawy z dnia 18 października 2006r. o ujawnianiu informacji  
o dokumentach organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944 – 1990 oraz treści tych 
dokumentów osoby urodzone przed dniem 01 sierpnia 1972r., które w dniu wejścia w Ŝycie 
ww. ustawy pełnią funkcję publiczną (w tym m.in. Sekretarze i Skarbnicy Gminy) mają 
obowiązek złoŜyć oświadczenie lustracyjne w terminie jednego miesiąca od dnia doręczenia 
powiadomienia o obowiązku przedłoŜenia tego oświadczenia. Oświadczenie o którym mowa 
dotyczy pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi 
organami w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia 31 lipca 1990r.      
Dla Sekretarzy i Skarbników Gminy organem właściwym do przedłoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego jest właściwy organ powołujący czyli Rada Gminy. 
W projekcie Uchwały powiadamia się Sekretarza Gminy i Skarbnika Gminy o obowiązku 
złoŜenia oświadczenia lustracyjnego w terminie jednego miesiąca od daty powiadomienia, do 
Rady Miejskiej. Jednocześnie informuje się, Ŝe skutkiem niedopełnienia tego obowiązku jest 
pozbawienie z mocy prawa pełnienia funkcji publicznej. 
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  



 37

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr V/52/2007 w sprawie powiadomienia o obowiązku złoŜenia oświadczenia 

lustracyjnego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Głos zabrała pani ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny. Wyjaśniła, Ŝe radni równieŜ 

otrzymają powiadomienia od Wojewody o obowiązku złoŜenia oświadczenia lustracyjnego, 

takŜe pan Burmistrz, który równieŜ został wybrany w wyborach bezpośrednich. Wówczas 

naleŜy zachować obowiązujący termin i w ciągu miesiąca to oświadczenie lustracyjne 

odesłać. 

 

Przewodniczący Rady dodał, Ŝe chodzi tu o radnych, którzy urodzili się przed 01.08.1972r.  

 

Radna Gabriela Cielecka zapytała, gdzie naleŜy takie oświadczenie złoŜyć. 

 

Pani E. Fórmanowicz wyjaśniła, Ŝe Wojewoda wskaŜe, gdzie takie oświadczenie naleŜy 

złoŜyć (najprawdopodobniej trzeba je będzie odesłać bezpośrednio Wojewodzie). 

 

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwszy głos zabrał pan Burmistrz. Poinformował, Ŝe kolejna Sesja prawdopodobnie 

będzie musiała się odbyć 11 kwietnia br., tak, by moŜna było zmienić Wieloletni Program 

Inwestycyjny, by móc złoŜyć wnioski do funduszu norweskiego.   

Dalej Burmistrz przypomniał, Ŝe naleŜy się wspólnie zastanowić nad formą ZGKMWiK  

w Rakoniewicach, poniewaŜ ta, w której funkcjonuje obecnie (tj. jako zakład budŜetowy) jest 

juŜ przestarzała. Pan kierownik pracuje nad tą kwestią, jednak Burmistrz poprosił radnych,  

by równieŜ przemyśleli tę sprawę, czy ma to być spółka z załoŜycielskim kapitałem gminy 

itp. Wówczas Zakład mógłby świadczyć usługi na zewnątrz i powstałoby wiele innych 

moŜliwości. Zdaniem Burmistrza ta zmiana formy organizacyjnej w tym roku powinna 

nastąpić. 

Na koniec Burmistrz powrócił do kwestii budowy boiska w Rakoniewicach. Powiedział,  

Ŝe wie, iŜ wielu rozwaŜało zasadność budowy tego boiska, jednak zdaniem Burmistrza  

w kaŜdym biegu trzeba uczestniczyć. Dalej powiedział, Ŝe jeśli rzeczywiście gmina 
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otrzymałaby te 320.000 zł, to boisko nie zostanie wybudowane kosztem innych miejscowości, 

poniewaŜ jeśli by policzyć subwencję, która przypada na szkołę w Rakoniewicach, to około 

200.000-300.000 zł rocznie na tej szkole się zaoszczędza. Dotąd te zaoszczędzone pieniądze 

przeznaczano na inne placówki oświatowe w gminie, teraz środki te zostaną przeznaczone 

właśnie na budowę tego boiska. Kontynuując temat funkcjonowania szkół w naszej gminie, 

Burmistrz powiedział, Ŝe szkoły otrzymają taką subwencję oświatową, jaka zostanie 

przydzielona z Ministerstwa. Dodał, Ŝe chciałby, aby do zarządzania szkołami przyłączyli się 

i rodzice, i nauczyciele, poniewaŜ w czasie trwania dyskusji na temat reformy oświaty 

pojawiały się głosy wskazujące, gdzie w poszczególnych szkołach moŜna by zaoszczędzić.      

 

Następnie głos zabrała Zastępca Burmistrza. Na wstępie przeprosiła za dość emocjonalne 

wystąpienie w sprawie sportu szkolnego, wyjaśniła jednak, Ŝe sprawa ta leŜy jej na sercu, 

gdyŜ na ostatnich zebraniach rodzice zostali w tej kwestii mylnie poinformowani. Dalej pani 

K. Pietrzak powiedziała, Ŝe w chwili obecnej trwają przygotowania do obchodów Dni 

Majowych. Jak co roku 1 maja będziemy obchodzić Dzień Muzeum (oprócz konkursów 

straŜackich, zabaw dla dzieci i dla dorosłych, wystąpi równieŜ zespół „Kopydłowo”, 

zorganizowana zostanie biesiada dla wszystkich mieszkańców gminy), 2 maja będziemy 

obchodzić Dzień Europy (uroczystości z tym związane przygotowują zawsze szkoły, w tym 

roku odbędą się w szkole w Rostarzewie), 3 maja zorganizowane zostaną biegi uliczne. 

Zastępca Burmistrza zaprosiła wszystkich do udziału w tych uroczystościach.   

 

Na koniec głos zabrał sołtys Cegielska – pan Tadeusz Hoffmann. Poprosił radnych, aby  

w przyszłości pomyśleli o drodze z Cegielska do Zdrogowa (być moŜe o wspólnym 

wykonaniu z gminą Wolsztyn). 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe radni znają ten problem, sprawa rzeczywiście nie jest 

łatwa do rozwiązania, ale cieszy się, Ŝe sołtysi zbierają głos i sygnalizują o pewnych 

sprawach.    

 

Pkt 10. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad V Sesji V kadencji Rady. 
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Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 27 marca 2007r. 

 

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  .......................................... 

 

Protokolant – Magdalena Chojnacka - .......................................... 

 

Wykaz dokumentacji protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 
2. Wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji w sprawie analizowanych projektów Uchwał. 
3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach za rok 2006. 
4. Uchwała Nr V/40/2007 w sprawie zasad i trybu korzystania ze środków finansowych 

przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, nauczycieli emerytów i rencistów 
szkół oraz placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Rakoniewice. 

5. Uchwała Nr V/41/2007 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  
z mieszkańcami Gminy Rakoniewice. 

6. Uchwała Nr V/42/2007 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla zagospodarowania odwiertu gazowego „Cicha 
Góra-9” wraz z przebiegiem infrastrukturalnych obiektów liniowych, związanych  
z zagospodarowaniem złoŜa gazu ziemnego. 

7. Uchwała Nr V/43/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 
(dot. pani Z. Wajs). 

8. Uchwała Nr V/44/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 
(dot. pana Zb. Wajsa). 

9. Uchwała Nr V/45/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 
(dot. pana M. Herkta). 

10. Uchwała Nr V/46/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 
(dot. pani B. Waligóra). 

11. Uchwała Nr V/47/2007 w sprawie nabycia działki do zasobów mienia komunalnego 
Gminy Rakoniewice. 

12. Uchwała Nr V/48/2007 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji 
rządowej na podstawie porozumienia z 2006r., 

13. Uchwała Nr V/49/2007 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu w formie dotacji celowej. 

14. Uchwała Nr V/50/2007 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 
rolnego i leśnego, podatku od posiadania psów i opłat lokalnych oraz określenia 
inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.  

15. Uchwała Nr V/51/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 
2007r. 

16. Uchwała Nr V/52/2007 w sprawie powiadomienia o obowiązku złoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego. 


